
4. april 2006 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret vedr. Arctic Greenfood A/S’ ønske om at overtage en i øjeblikket 

lukket fabrik i Nanortalik, der ejes af Royal Greenland A/S 

(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 

 
 

1. Er Royal Greenland A/S og Arctic Greenfood A/S ved KNI A/S blevet enige om, at Arctic 

Greenfood A/S overtager fabrikken i Nanortalik? 

 

2. Hvad agter Landsstyret at gøre for at Arctic Greenfood A/S kan overtage fabrikken og drive den? 

 

3. Hvilke muligheder er der for råvaretilførsel til fabrikken i Nanortalik? 

 

4. I tilfælde af, at sagen er gået i hårdknude ønskes en begrundelse herfor. 

 

Begrundelse: 

I en pressemeddelelse dateret den 24. marts 2006 fra en enig kommunalbestyrelse i Nanortalik 

kommune lyder det som følger: 

 

”Fra Nanortalik kommunes side har vi gennem længere tid arbejdet forgæves for at få åbnet Royal 

Greenlandfabrikken i Nanortalik. Situationen er den at de lokale fiskere ingen 

indhandlingsmuligheder har haft siden lukning af fabrikken, ligesom fabriksmedarbejderne har 

været arbejdsløse. Fra Royal Greenland side har man oplyst at selskabet ikke selv er interesseret i at 

drive fabrikken, men at man gerne vil udleje eller sælge fabrikken fra andre. Fra Arctic Green 

Foods bestyrelsesformand har vi fået oplyst at selskabet er interesseret i at leje fabrikken til at 

indhandle lokale fiskearter. Her er sagen gået i hårdknude.Vi skal derfor indtrængende anmode 

landsstyret om via bestyrelsessekretariatet at få de to hjemmestyreejede selskaber til at mødes 

snarest og drøfte sagen med henblik på at Arctic Green Food kan leje fabrikken eller afhænde denne 

for markedsværdien og sikre indhandling og beskæftigelse i Nanortalik.” 

 

På baggrund heraf bedes Landsstyret besvare ovenstående spørgsmål senest den 21. april 2006. 

 

 


